



Advance notice

The following release will be posted in both languages on curling.ca,  
Wednesday, Oct. 4 at 11 a.m. ET.

**Its contents are strictly embargoed until then.**

## **Curling Canada adopts No-Tick Rule for all events as of 2023-24**

Curling Canada will formally adopt the World Curling Federation's No-Tick Shot rule for all its championship events starting in the 2023-24 curling season.

The update to Curling Canada's rules matches a World Curling Federation decision to implement the No-Tick Shot rule at all international events starting immediately.

The No-Tick Shot rule now being used for all Curling Canada events is as follows:

*If, prior to the delivery of the sixth stone of an end, a delivered stone causes either directly or indirectly, an opposition stone in the Free Guard Zone (FGZ) which is touching the centre line to be moved to an off-centre line position or to a position outside the FGZ, the non-offending team has the option to:*

- (i) Remove the delivered stone from play, and replace all stones that were displaced to their positions prior to the violation taking place; or*
- (ii) Leave all stones where they came to rest.*

*If the stone is moved from the centre line to an out-of-play position, then the FGZ rule applies.*

*This does not apply for Wheelchair Curling or for Mixed Doubles competitions.*



## Curling Canada adopte la règle de la zone sans ricochet pour tous ses événements à compter de 2023-2024

Curling Canada adoptera officiellement la règle de la zone sans ricochet de la Fédération mondiale de curling pour tous ses championnats à compter de la saison de curling 2023-2024.

La mise à jour des règlements de Curling Canada correspond à la décision de la Fédération mondiale de curling de mettre en œuvre la règle de la zone sans ricochet lors de tous les événements internationaux dès maintenant.

La règle de la zone sans ricochet qui est maintenant utilisée lors de tous les événements de Curling Canada est la suivante :

*Si, avant le lancer de la sixième pierre d'une manche, une pierre lancée provoque, directement ou indirectement, le déplacement d'une pierre adverse placée dans la zone de garde libre (FGZ) qui touche la ligne centrale vers une position excentrée ou vers une position à l'extérieur de la fgz, l'équipe non fautive a Le choix de :*

*(i) retirer la pierre lancée du jeu et replacer toutes les pierres qui ont été déplacées dans leurs positions préalables à la violation; ou  
(ii) de laisser toutes les pierres là où elles se sont immobilisées.*

*Si la pierre est déplacée de la ligne centrale à une position hors-jeu, la règle de la zone de garde libre est appliquée.*

*Ceci ne concerne pas le curling en fauteuil ni les compétitions double mixte.*